

林业科学

香料植物桂花野生种群分布格局的分形分析

林勇明¹, 吴承祯², 洪伟¹, 肖珍³, 胡喜生³, 范海兰³, 宋萍³

- 1. 福建农林大学
- 2. 福建农林大学林学院
- 3.

摘要:

采用分形理论中的计盒维数、信息维数和关联维数对长汀县石峰寨桂花野生种群分布格局的多尺度分布规律进行比较分析。结果表明, 桂花野生种群的分布格局具有分形特征, 其计盒维数为0.8622~1.0058, 信息维数为0.8670~0.9849, 关联维数为1.0037~1.0757。桂花种群的计盒维数、信息维数、关联维数相差不大, 表明该种群的分布格局强度相对复杂, 局域空间占据较强, 具有集聚分布的趋势。

关键词: 桂花 分布格局 计盒维数 信息维数 关联维数

Fractal Properties of Distribution Pattern of Natural Osmanthus fragrans Populations

Abstract:

Based on the investigation data of Osmanthus fragrans populations in Shifengzai Scenery, Fujian Province, the fractal properties of distribution pattern were analyzed by using box-counting dimension, information dimension and correlation dimension of fractal theory. The results showed that the distribution pattern of O. fragrans populations could be described by fractal dimensions. The box-counting dimension of O. fragrans populations ranged between 0.8622 and 1.0058, the information dimension ranged from 0.8670 to 0.9849, and the correlation dimension from 1.0037 to 1.0757. It showed that the distribution pattern had relatively little difference among box-counting dimension, information dimension, and correlation dimension. According to the results, the distribution pattern of the O. fragrans populations tended to be aggregative.

Keywords: Osmanthus fragrans, distribution pattern, box-counting dimension, information dimension, correlation dimension

收稿日期 2009-05-22 修回日期 2009-06-22 网络版发布日期 2009-10-20

DOI:

基金项目:

福建省教育厅科研基金; 福建省科技厅重大基金

通讯作者: 林勇明

作者简介:

作者Email: monkey1422@163.com

参考文献:

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ PDF(1540KB)
- ▶ [HTML全文]
- ▶ 参考文献[PDF]
- ▶ 参考文献

服务与反馈

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ 引用本文
- ▶ Email Alert
- ▶ 文章反馈
- ▶ 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- ▶ 桂花 分布格局 计盒维数 信息维数 关联维数

本文作者相关文章

- ▶ 林勇明
- ▶ 吴承祯
- ▶ 洪伟
- ▶ 肖珍
- ▶ 胡喜生
- ▶ 范海兰
- ▶ 宋萍

PubMed

- ▶ Article by Lin, Y.M
- ▶ Article by Wu, Z.Z
- ▶ Article by Hong, W
- ▶ Article by Xiao, Z
- ▶ Article by Hu, X.S
- ▶ Article by Fan, H.L
- ▶ Article by Song, P

文章评论

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 4196
反馈内容	<input type="text"/>		